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BR-03.0012.1.6.1.2020 

Protokół nr 24/2020 

z posiedzenia Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska 

Rady Miasta Krakowa 

w dniu 20 stycznia 2020 roku 

w Sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa 

Przewodniczący Grzegorz Stawowy o godz. 16.10 otworzył posiedzenie i powitał 

radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum 

uprawniające komisję do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Radni nie zgłosili uwag do porządku posiedzenia i przyjęli go przez aklamację w brzmieniu: 

1. Informacja Prezydenta Miasta Krakowa na temat zanieczyszczenia zapachami  

i odorami z Oczyszczalni Ścieków Płaszów oraz z sąsiadujących zakładów przetwarzania 

odpadów w rejonie Rybitw, Przewozu i Płaszowa. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ochrony drzew na terenie Gminy 

Miejskiej Kraków – druk nr 954. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kierunków działania  

dla Prezydenta Miasta Krakowa, zmierzających do ochrony układu urbanistycznego 

dawnego lotniska Rakowice-Czyżyny – druk nr 972. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia "Zasad i warunków 

sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 

reklamowych oraz ogrodzeń" – druk nr 985. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez Prezydenta Miasta Krakowa uwag złożonych do projektu 

uchwały w sprawie ustalenia "Zasad i warunków sytuowania obiektów  

małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń"  

– druk nr 986. 

6. Omówienie propozycji do planu pracy Komisji Planowania Przestrzennego  

i Ochrony Środowiska RMK na 2020 rok. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Oświadczenia i komunikaty. 

 

Ad.1 

Informacja Prezydenta Miasta Krakowa na temat zanieczyszczenia zapachami  

i odorami z Oczyszczalni Ścieków Płaszów oraz z sąsiadujących zakładów 

przetwarzania odpadów w rejonie Rybitw, Przewozu i Płaszowa. 

Informację w temacie przedstawiła Ewa Olszowska-Dej – Zastępca Dyrektora Wydziału 

Kształtowania Środowiska. Poinformowała, że w ostatnim okresie wpłynęła duża ilość zgłoszeń 

od mieszkańców, skarżących się na uciążliwe zapachy w rejonach południowo-wschodniej części 

miasta. Na tym terenie zlokalizowane są zakłady, których charakter działalności może 

powodować takie uciążliwości dla mieszkańców. Niestety polskie prawodawstwo  

nie ma ustalonych norm dla natężenia zapachów. W 2018 roku Miasto Kraków zleciło wykonanie 

badań związanych z uciążliwościami odorowymi, które pozwoliło na zidentyfikowanie obszarów. 

charakteryzujących się znacznie wyższym poziomem zanieczyszczeń zapachowych w stosunku 

do innych miejsc. Badania były prowadzone dwuetapowo i w początkowej fazie były prowadzone 

przez Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Krakowie, a następnie przez  

przedstawicieli Uniwersytetu Ekonomicznego w Krakowie. Zbierano informacje od mieszkańców 
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w badaniach ankietowych. Na podstawie wyników została sporządzona mapa z naniesionymi 

obszarami o najwyższej uciążliwości zapachowej oraz z naniesionymi zakładami przemysłowymi. 

Urząd Miasta organizował spotkania z przedstawicielami tych zakładów przemysłowych  

i w prowadzono rozmowy o możliwości przeprowadzenia działań modernizacyjnych, które 

pozwoliłyby na zminimalizowanie oddziaływania odorowego na środowisko i czy nadal planują 

prowadzić swoją działalność. Zgodnie z Zarządzeniem Prezydenta Miasta został również 

powołany zespół zadaniowy, w skład którego weszli przedstawiciele Wydziału Kształtowania 

Środowiska Urzędu Miasta Krakowa, przedstawiciel Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska, Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, MPO, Straż Miejska, 

Departament Środowiska Urzędu Marszałkowskiego, przedstawiciel stowarzyszenia 

mieszkańców oraz Radni miasta Krakowa. W 2019 roku odbyły się 3 spotkania tego zespołu. 

Pani Ewa Olszowska-Dej poinformowała również, że od września 2018 roku obowiązuje nowa 

Ustawa o odpadach, według której wszystkie zezwolenia wydane dla zakładów związanych  

z gospodarka odpadami stracą ważność, w przypadku nie złożenia nowych wniosków przez 

zakłady. 

Głos w temacie zabrał Paweł Senderek – Wiceprezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji, który poinformował, że pierwsze prace związane z hermetyzacją 

oczyszczalni podejmowane były w 2007 roku i że realizowany jest program ograniczenia 

uciążliwości zapachowej obiektów gospodarki ściekowej. Działania mają charakter długofalowy  

i celem ich jest identyfikacja źródeł odorów, ocena skali zjawiska i wykonanie systemów 

dezodoracyjnych. W latach 2007-2019 w ramach modernizacji i rozbudowy oczyszczalni 

zrealizowano m.in.: 

- hermetyzację oraz dezodoryzację zagęszczaczy grawitacyjnych osadu, budynku pras oraz 

budynku Stacji Termicznej Utylizacji Osadów,  

- zamontowano systemy filtracji powietrza, które oczyszczają ze związków złowionych powietrze 

pochodzące z hali stacji zlewnej i zbiornika retencyjnego, 

- zamontowano system bariery antyodorowej, tj. zraszanie preparatem neutralizującym odory,  

w rejonie kanału doprowadzającego ścieki oraz punktu zlewnego, 

- na przełomie 2018 i 2019 roku, kosztem 1,5 mln zł  zhermetyzowano kanał dopływowy, stacje 

krat rzadkich i pompownię główną. Do oczyszczania powietrza złowionego użyte zostało 

urządzenie filtracyjne z węglem aktywnym, pozwalającym oczyścić ponad 15 tys. m
3
 powietrza  

w ciągu jednej godziny, 

- w 2019 roku kosztem 240 tys. zł ukończono dezodoryzację zbiornika osadów zmieszanych,  

w części osadowej oczyszczalni, gdzie zamontowano przykrycia oraz filtr węglowy, 

- kosztem 1,3 mln zł przeprowadzono dezodoryzację obiektów na sieci kanalizacyjnej  

tj. pompownia Wilga, pompownia Żaglowa oraz oczyszczalni ścieków Sidzina, 

- w latach 2018-2019 zlecono prace specjalistom z Katedry Technologii i Ekologii Wyrobów 

Uniwersytetu Ekonomicznego w Krakowie, obejmujące badania ankietowe i sensoryczne, które 

pomogły określić czas, intensywność i miejsce występowania uciążliwości zapachowych. 

Aktualnie na zlecenie Wodociągów Miasta Krakowa wykonywane są analizy oraz prace 

projektowe dla przedsięwzięcia obejmującego montaż układu filtrów w rejonie punktu zlewnego, 

którego celem jest dezodoryzacja złowonnego powietrza pochodzącego z kolektora 

bieżanowskiego. Prowadzona jest także inwentaryzacja oraz czyszczenie kanalizacji deszczowej, 

zwłaszcza w rejonie oczyszczalni, którą mieszkańcy wskazali jako potencjalne źródło 

uciążliwości, z uwagi na nielegalne zrzuty nieczystości. 

W rejonie Płaszowa i Rybitw zlokalizowanych jest kilka zakładów o specyfice działalności, która 

może skutkować występowaniem emisji substancji złowonnych, takich jak: oczyszczalnia 

ścieków eksploatowana przez MPWiK, kompostownia, garbarnia, 4 punkty gromadzenia  

i sortowania odpadów oraz plac targowy z hurtem warzyw i owoców. 
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Poinformował również, że MPWiK uczestniczy w miejskim zespole zadaniowym  

ds. ograniczania uciążliwości zapachowej w południowo-wschodnich rejonach Krakowa, 

organizuje spotkania z mieszkańcami na terenie oczyszczalni wraz z prezentacją obiektów 

technologicznych. 

W dyskusji udział wzięli: członek zespołu zadaniowego ds. ograniczania uciążliwości zapachowej 

w południowo-wschodnich rejonach Krakowa, Ewa Olszowska-Dej, radna Grażyna Fijałkowska,  

radny Jacek Bednarz, radny Łukasz Maślona, Przewodniczący Grzegorz Stawowy,  

Ryszard Listwan - Zastępca Małopolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, 

Edyta Przywora z Departamentu Środowiska Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Małopolskiego oraz radny Adam Migdał. 

Przewodniczący zaproponował powrócenie do tematu na komisji po miesiącu marcu br., kiedy  

to część zezwoleń wydanych dla okolicznych zakładów straci ważność. 

 

Ad.2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ochrony drzew na terenie Gminy 

Miejskiej Kraków – druk nr 954. 

Projekt uchwały w imieniu projektodawców przedstawił radny Artur Buszek. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie 

pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Wynik głosowania Komisji za pozytywną opinią: 7 za, 0 przeciw, 1 głos wstrzymujący. 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Krakowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ochrony drzew na terenie Gminy 

Miejskiej Kraków – druk nr 954.  

(Opinia Nr 92/2020 z 20 stycznia 2020 r.) 

 

Ad.3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kierunków działania  

dla Prezydenta Miasta Krakowa, zmierzających do ochrony układu urbanistycznego 

dawnego lotniska Rakowice-Czyżyny – druk nr 972. 

Projekt uchwały zreferował Jakub Łoginow, Członek Zarządu Rady Dzielnicy XIV Czyżyny. 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Grzegorz Stawowy, mieszkańcy biorący udział  

w posiedzeniu, prof. Krzysztof Wielgus oraz radny Łukasz Maślona. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący poddał pod 

głosowanie pozytywną opinię dla projektu uchwały. 

Wynik głosowania Komisji za pozytywną opinią: 5 za, 0 przeciw, 3 głosy wstrzymujące. 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Krakowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia kierunków działania  

dla Prezydenta Miasta Krakowa, zmierzających do ochrony układu urbanistycznego 

dawnego lotniska Rakowice-Czyżyny – druk nr 972.  

(Opinia Nr 93/2020 z 20 stycznia 2020 r.) 

 

Ad.4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia "Zasad i warunków sytuowania 

obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń" – druk nr 985. 

Projekt uchwały zreferował  Grzegorz Janyga - Zastępca Dyrektora Wydziału Planowania. 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Grzegorz Stawowy, radny Łukasz Maślona, 

radny Adam Migdał, radny Jacek Bednarz, Jerzy Muzyk – Zastępca Prezydenta Miasta 
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Krakowa, radny Jakub Kosek, radny Włodzimierz Pietrus, a także przedstawiciele firm  

z branży reklamowej i mieszkańcy. 

Na pytania, odpowiedzi udzielali: Grzegorz Janyga - Zastępca Dyrektora Wydziału 

Planowania oraz Jerzy Muzyk – Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa. 

Przewodniczący w wyniku dyskusji poinformował, że na Sesji Rady Miasta wystąpi  

z wnioskiem o procedowanie druku w trybie dwóch czytań. 

Przewodniczący Grzegorz Stawowy zamknął dyskusję i poinformował, że po omówieniu 

projektu dotyczącego uwag posiedzenie zostanie przerwane i będzie kontynuowane  

w przerwie najbliższej sesji RMK. 

 

Ad.5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia 

nieuwzględnionych przez Prezydenta Miasta Krakowa uwag złożonych do projektu 

uchwały w sprawie ustalenia "Zasad i warunków sytuowania obiektów małej 

architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń" – druk nr 986. 

Projekt uchwały zreferował  Grzegorz Janyga - Zastępca Dyrektora Wydziału Planowania. 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Grzegorz Stawowy, Adam Migdał  

oraz  Grzegorz Janyga - Zastępca Dyrektora Wydziału Planowania. 

Przewodniczący o godzinie 19.15 przerwał posiedzenie i poinformował, że będzie  

ono kontynuowane w środę 22 stycznia 2020 r. 

 

W dniu 22 stycznia 2020 r. o godz. 14 36 na Sali im. J. Lea Przewodniczący stwierdził 

quorum uprawniające komisję do podejmowania prawomocnych decyzji i wznowił 

posiedzenie Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta 

Krakowa. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie pozytywną opinię dla projektu uchwały według 

druku nr 985.  

Wynik głosowania Komisji za pozytywną opinią: 9 za, 0 przeciw, 1 głos wstrzymujący. 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Krakowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia "Zasad i warunków 

sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń" – druk nr 985. 

(Opinia Nr 94/2020 z 22 stycznia 2020 r.) 

 

W sprawie projektu uchwały nr 986 głos zabrał Grzegorz Janyga - Zastępca Dyrektora 

Wydziału Planowania. 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Grzegorz Stawowy, radny Józef Jałocha,  

radny Michał Drewnicki, radny Adam Migdał, radny Jacek Bednarz oraz radny 

Włodzimierz Pietrus. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący poddał  

pod głosowanie pozytywną opinię dla projektu uchwały według druku nr 986.  

Wynik głosowania Komisji za pozytywną opinią: 8 za, 0 przeciw, 3 głosy wstrzymujące. 

Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Krakowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie 

rozpatrzenia nieuwzględnionych przez Prezydenta Miasta Krakowa uwag złożonych do 

projektu uchwały w sprawie ustalenia "Zasad i warunków sytuowania obiektów małej 

architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń" – druk nr 986. 

(Opinia Nr 95/2020 z 22 stycznia 2020 r.) 
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Ad.6 

Omówienie propozycji do planu pracy Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska RMK na 2020 rok. 

W dyskusji udział wzięli: Przewodniczący Grzegorz Stawowy, radny Adam Migdał i radny 

Jacek Bednarz. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie omawianej propozycji planu pracy 

komisji. 

Członkowie przyjęli plan pracy przez aklamację 

 

Ad.7 

Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono spraw bieżących. 

 

Ad.8 

Oświadczenia, komunikaty. 

Nie zgłoszono oświadczeń i komunikatów. 

 

       Wobec zrealizowania porządku, Przewodniczący Komisji o godzinie 14.45 zamknął 

posiedzenie.  

    

                              

 

               Grzegorz Stawowy 

 

Przewodniczący Komisji 
 

 

Protokołował: 

Sławomir Golański 
 

 


